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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXVII/23 

LXXVII Sesja w dniu 30 marca 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 30 marca 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 

15:31 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zawnioskował, aby minutą ciszy uczcić 

pamięć wieloletniego radnego Jerzego Siwego, który zmarł 10 marca 2023 r. po długiej chorobie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXVII sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zawnioskował o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały nr 584 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji oraz projektu uchwały nr 585 w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich. Nadmienił, że ze 

względu na wygaśnięcie mandatu radnego śp. Jerzego Siwego zaistniała konieczność 

uzupełniania składów osobowych wymienionych Komisji Rady Gminy Świerklaniec.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały nr 584 w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji pod pozycją 6.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały nr 585 w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich pod pozycją 7.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Po wprowadzonych zmianach porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 581 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 582 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 583 w sprawie przekazania petycji zgodnie 

z właściwością. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 584 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 585 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich.  

8. Przyjęcie protokołów z sesji w dniu 23.02.2023 r. 

9. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

11. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

12. Zakończenie. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 581 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2023 rok.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały nr 581 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 581 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXVII/557/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 2 

do protokołu.  
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 582 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 582 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038 wynikają ze zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy na 2023 rok. W dalszej części wprowadził autopoprawkę do projektu 

uchwały, gdzie w uzasadnieniu w tabeli numer 1 po stronie wydatków i dochodów 

bieżących wprowadza się kwotę 57.120,00 zł w związku z otrzymaniem dodatku 

energetycznego.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 582 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2023 – 2038 z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Mirosław Bacik 

PRZECIW (13) 

Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

 

Uchwałą nie została podjęta.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 583 w sprawie przekazania petycji 

zgodnie z właściwością.  

Wójt Gminy w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 583 w sprawie 

przekazania petycji zgodnie z właściwością. 

W dyskusji wzięli udział: 

• radny Łukasz Janas poinformował, że do Rady Gminy wpłynęła petycja w sprawie 

zwiększanie świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności. 
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W dalszej części poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała Radę Gminy za 

organ niewłaściwy do jej rozpatrzenia i zaproponowała, aby petycja została przekazana 

Wójtowi Gminy zgodnie z właściwością.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 583 w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXVII/558/23 w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością, stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 584 w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  

Wójt Gminy w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 584 w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji. 

W dyskusji wzięli udział: 

• radny Adam Francik zgłosił kandydaturę radnego Jarosława Wasążnika na członka Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził zgodę na kandydowanie.  

• radny Eugeniusz Wajs zgłosił kandydaturę radnego Łukasz Lesika do pełnienia funkcji 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że komisja 

konstytuuje się w ramach własnego gremium, gdzie w trakcie posiedzenia komisji dokonuje 

się wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego komisji.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatury radnego Jarosława Wasążnika na członka Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kazimierz Flakus, Tadeusz Ledwoń 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zgodnie z statutem Gminy 

Świerklaniec przeprowadzenie głosowania w sprawach osobowych jest równoznaczne z podjęciem 

uchwały w przedmiocie wyboru na dane stanowisko.  

 

Uchwała Nr LXXVII/559/23 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Gospodarki, Budżetu 

i Inwestycji, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 585 w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich.  

Wójt Gminy w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 585 w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich.  

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zgłosił kandydaturę radnego Łukasza 

Janasa na członka Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich. 

• radny Łukasz Janas wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatury radnego Łukasza Janasa na członka Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Flakus 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zgodnie z statutem Gminy 

Świerklaniec przeprowadzenie głosowania w sprawach osobowych jest równoznaczne z podjęciem 

uchwały w przedmiocie wyboru na dane stanowisko.  

 

Uchwała Nr LXXVII/560/23 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Sportu, Rekreacji, 

Turystyki i Spraw Obywatelskich, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

8. Przyjęcie protokołów z sesji w dniu 23.02.2023 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 23.02.2023 r., zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania. 

 

9. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Kazimierz Flakus poinformował, ze w zakresie zakończonych prac związanych 

z budową kanalizacji w sołectwie Nowe Chechło w miejscach, gdzie została odtworzona 

nawierzchnia z kostki brukowej występują pofalowania. Ponadto, oznakowanie poziome 

nie zostało wykonane.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że Wykonawca musi usunąć 

wszystkie występujące usterki do końca kwietnia br. 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem dotyczącym konkursu na oddanie 

w dzierżawę lokalu użytkowego kawiarnia w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. W dalszej 

części zwrócił się z zapytaniem dotyczącym udziału Wójta w posiedzeniu konwentu 

burmistrzów i wójtów Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami,  poinformowała, że w wyniku konkursu na 
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dzierżawę kawiarni w Pałacu Kawalera w Świerklańcu została wylicytowana kwota czynszu 

w wysokości 5.700,00 zł netto za miesiąc. Dodała, że umowa będzie obowiązywać od dnia 

01 kwietnia przez okres 3 lat. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przedstawił informacje na temat zagadnień poruszanych 

w trakcie konwentu burmistrzów i wójtów Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. 

• radny Wojciech Bacik zwrócił się z zapytaniem, czy w postępowaniu przetargowym 

dotyczącym zadania związanego z przebudową ulicy Młyńskiej w Świerklańcu zostały 

złożone oferty.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że termin otwarcia ofert 

w postępowaniu przetargowym dotyczącym przebudowy ul. Młyńskiej w Świerklańcu 

został zaplanowany na dzień 03 kwietnia 2023 r. 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym kosztów wymiany opraw lamp 

oświetlenia ulicznego.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że opłata 

ponoszona przez gminę to 39 złotych za jedną oprawę miesięcznie. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem dotyczącym natężenia światła 

w wymienionych lampach oświetlenia ulicznego, ponieważ wielu mieszkańców zgłasza, że 

jest za ciemno, co może wpływać na poziom bezpieczeństwa. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że przed rozpoczęciem modernizacji 

oświetlenia ulicznego, została przeprowadzona inwentaryzacja, podczas której zostały 

określone wszystkie potrzeby i propozycje ich realizacji. W dalszej części przedstawił 

szczegółowe informacje na temat sposobu instalacji opraw oświetleniowych. Nadmienił, że 

mieszkańcy mogą zgłaszać nieprawidłowe ustawienie lamp do Referatu Gospodarki 

Komunalnej.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem dotyczącym  zmiany natężenia 

światła nowych opraw w porównaniu z starymi. W dalszej części zasugerował, że należy 

podjąć działania zmierzające do wymiany okablowania sieci elektrycznej, w związku 

z faktem, że wielu mieszkańców zamontowało instalacje fotowoltaiczne.    

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się zapytaniem, czy uzyskane w wyniku wymiany 

oświetlenia oszczędności kompensują ponoszone koszty w związku z ich modernizacją.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że umowa została skonstruowana w oparciu 

o szczegółowe wyliczenia. Nadmienił, że wysokość otrzymanych oszczędności będzie 
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zależna od wysokości jednostkowej stawki opłat za energię elektryczną. Dodał, że 

przedstawienie dokładnych wyliczeń będzie możliwe po pełnym okresie rozliczeniowym 

funkcjonowania tego oświetlenia o różnych porach i w czasie w skorelowania z zapłaconym 

za energię elektryczną fakturami. W dalszej części poinformował, że zakładane 

oszczędności będą kształtować się na wartości około 60-70 %. 

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoje zadowolenie z przeprowadzonej modernizacji 

oświetlenia ulicznego. W dalszej części zgłosił, że jedno ze skrzyżowań jest niedoświetlone. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy istnieje możliwość zgłaszania potrzeby dowieszenie 

dodatkowych opraw oświetleniowych.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą o przekazanie dokładnej 

lokalizacji skrzyżowania, na którym należy dokonać regulacji oświetlenia. Dodał, że istnieje 

możliwość zgłaszania konieczności montażu dodatkowych punktów oświetleniowych, które 

po weryfikacji zostaną zamontowane.  

• radny Eugeniusz Wajs wyraził swoje niezrozumienie dla faktu, że w sołectwie Nowe 

Chechło oprawy oświetleniowe są zamontowane na każdym słupie natomiast w sołectwie 

Świerklaniec oprawy oświetleniowe są montowane co 2 lub 3 słup.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że następuje wymiana wszystkich 

opraw oświetleniowych. Nadmienił, że jeżeli wymiana oświetlenia ulicznego na kierunkowe 

spowoduje, że powstaną miejsca na drodze, które nie będą odpowiednio oświetlone, to 

należy zgłosić ten fakt do Referatu Gospodarki Komunalnej.  

• radny Michał Nolewajka przedstawił obliczenia, które wykonał w związku z modernizacją 

oświetlenia ulicznego w Gminie Świerklaniec. W dalszej części złożył podziękowania za 

sprawną realizację zadań związanych z funduszem sołeckim. Następnie podziękował za 

szybką reakcję w związku z wystąpieniem ryzyka zalania kościółka parkowego.    

• radny Adam Francik zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji na temat przetargu na 

prowadzenie działalności gospodarczej w Parku w Świerklańcu.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła szczegółowe informacje na temat 

przetargu na prowadzenie działalności gospodarczej w Parku w Świerklańcu.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  



10 
 

10. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił działania podejmowane 

w okresie między sesjami.  

11. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkanocnych.  

 

12. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 15:31 

zamknął LXXVII sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


